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RTS- Šekler: Lambda soj nije tema već Olimpijci - gle čuda, vakcinisani a nisu 

se razboleli 

BLIC- "RODITELJI KOJI NE VAKCINIŠU DECU BIRAJU VIRUS" Kon o porastu 
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BLIC- "BLIZU SMO 1.000 ZARAŽENIH, OVE DVE MERE POD HITNO UVESTI" Dr 

Tiodorović nakon naglog rasta brojki: Sednica kriznog štaba još nije zakazana! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Đerlek: Zahuktava se četvrti talas, najviše zaraženih sa letovanja i veselja 

Četvrti talas koronavirusa u Srbiji se polako zahuktava i u bolnicama je sve više ljudi sa teškom kliničkom 

slikom, kaže za RTS državni sekretar Ministarstva zdravlja Mirsad Đerlek. Najčešće je reč o 

nevakcinisanim osobama koji se vraćaju sa letovanja ili su bili na većim okupljanjima poput svadbi ili 

noćnog provoda, navodi Đerlek. 

U poslednje dve tri nedelje evidentno je da se pogoršava epidemiološka situacija u Srbiji, rekao je Mirsad 

Đerlek. 

"Broj pregleda je 8. avgusta bio 680 a juče preko 1.000. Imamo veći broj prijema i moramo biti spremni 

na ono što nas očekuje. Zahuktava se četvrti talas i pravu snagu ćemo tek osetiti. Oko 80 odsto 

hospitalizovanih su muškarci, a zajedničko im je to da su nevakcinisani, uglavnom povratnici sa letovanj 

ili veselja, izlazaka", rekao je gostujući u Jutarnjem dnevniku državni sekretar Ministarstva zdravlja. 

Što se vakcinacije tiče ona polako napreduje i sada smo na 50,4 odsto vakcinisanih građana. 

"Bitno je da se to ipak kreće na gore, iako to nije dovoljan broj vakcinisanih i moramo tokom leta da 

povećamo taj broj. U kovid bolnici u Batajnici već imamo 150 hospitalizovanih od čega je 90 odsto na 

kiseoničkoj potpori, a čak 50 odsto su mlađi muškarci mlađi od 35 godina", rekoa je Đerlek. 

Kad je reč o vakcinaciji mladih sada je vakcinisano 22, 2 odsto. To nije dovoljno i moramo više da 

razgovaramo sa njima, smatra državni sekretar. 



 
 

"Svi apeli koje smo upućivali i podsticajne mere nisu dali rezultate zbog čega ćemo organizovati tribine 

kako bi razbili predrasude kod mladih poput onih o sterilitetu. Moramo nastaviti borbu", istakao je 

Đerlek. 

Državni sekretar u Ministartvu zdravlja kaže da ako se nastavi trend rasta broja zaraženih ne možemo da 

ostanemo na postojećim merama. 

"Pratićemo situaciju, ako bude ovako brzi trende moraće se smanjiti broj ljudi koji se okupljaju na 

svadbama i manifestacijama", rekao je za RTS Mirsad Đerlek. 

 

 

Šekler: Lambda soj nije tema već Olimpijci - gle čuda, vakcinisani a nisu se razboleli 

Imunolog i mikrobilog sa Veterinarskog specijalističkog instituta u Kraljevu Milanko Šekler rekao je za 

RTS da umesto da pričamo o vakcinaciji, stvaramo dilemu kod ljudi, koji misle da se opet pojavilo neko 

novo slovo - lambda soj virusa pa se ne vredi vakcinisati. 

Poslednjih dana tema broj jedan u medisinskom svetu je lambda soj koronavirusa. 

Epidemiolozi kažu da nije samo zarazniji, nego je i otporniji na antitela, pa i vakcine slabije štite od te 

varijante virusa. 

Dr Milanko Šekler rekao je za RTS je rekao da ga ne zabrinjava lambda soj, kao ni svi ostali oblici virusa 

koji su bili neko vreme aktuelni, bili su u žiži medija i polako nestali. 

Prema njegovim rečima, posle delte sada je izgleda interesantna lambda u medijima. 



 
 

Napominje da je prisustvo lambde još prošle godine ustanovljeno u Peruu, i zadnjih mesec dana nije 

dijagnostikovan nijedan slučaj lambde u Peruu. 

Šekler kaže da je registrovano 1.300 slučajeva lambde u celoj Americi, u 44 savezne države, nigde nije 

napao jednu od tih država, nego po par uzoraka u svkoj zemlji. 

U Velikoj Britaniji dijagnostikovano je osam slučajeva i nijedan smrtni slučaj od 9. juna do 6. avgusta. 

"Napominjem jer odmah se stvri novo sovo, novi problemi. Nije tako, SZO je te mutacije koje ovaj soj 

virusa ima, to su mutacije, ide slovo L 452 q - slova su oznake aminikiselina -mutacija znači da je umesto 

leucina na poziciji je glutamin", kaže on. 

"Učili smo da se prtoteini sastoje iz aminokiselina koje se vezuju i sada u tom nizu kao neko lanče ili 

oglrica, na pozciji kuglice 452 se u tom soju nalazi glutamin umesto leucina", objasnio je Šekler. 

Mutacije su beležene i kod nekih drugih sojeva koji su nestali, SZO je svrstala ovaj soj u sojevi od 

interese, a postoje i sojevi za praćenje. 

Sojeve od interesa bi trebalo da pratimo da vidimo šta se dešava - da li je veća prenosivost, da li je veća 

smrtnost, da li rade dijagnostički testovi, da li rade vakcine, da li treba menjati terapiju. 

Postoje sojevi od zabrinutosti, gde se ustanovilo da možda daju težu kluničku sliku, ne rade vakcine, 

testovi. 

Postoje i sojevi za paniku - gde ne rade vakcine ali to se nije desilo, rekao je Šekler. 

Dodaje da je 85 procenata Olimpijaca bilo vakcinisano, oni su se vakcinisali i obarali svetske rekrode. 

Onih 15 odsto što se nisu vakcinisali su iz afričkih zemalja gde nije stigla nijedna doza vakcine. 

Šekler postavlja pitanje zašto ne pričamo da su svi Olimpijci vakicnisani. 

"Ništa im nije falilo, nisu izgubili od snage, najavljuju rekorde, gle čuda vakcinisakli su se nisu se razboleli 

od vakcine", istakao je Šekler 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

"RODITELJI KOJI NE VAKCINIŠU DECU BIRAJU VIRUS" Kon o porastu broja zaraženih: Na sledećoj 

sednici Kriznog štaba neće biti drastičnih promena 

Dr Predrag Kon izjavio za TV Prvu da roditelji koji ne žele da vakcinišu decu zapravo biraju virus. "Da li 

treba decu da pitamo hoće li se vakcinisati?" - rekao je Kon. 

Član Kriznog štaba je, gostujući u Jutarnjem programu TV Prva, rekao da "ako ne odvajate one 

nezaštićene od onih zaštićenih imaćete tok virusa, i tada će virus dugo trajati". A onda se, kako dodaje, 

stvara kolekitvni imunitet, koji takođe neki podržavaju. 

- Ja jednostavno saopštavam istinu. Onda to znači da roditelj sam svom detetu bira virus i otuda ta 

poruka za vakcinu jer ona štiti od obolevanja - istakao je dr Kon. 

Prema njegovim rečima, deca osnovnoškolskog uzrasta imaju blažu kliničku sliku, ali nije tako sa decom 

koja idu u srednje škole. Potom dolazi do zaražavanja i onog dela stanovništva koje je vakcinisano i koje 

je posebno osetljivo i to su stariji građani i otuda ta priča o trećoj dozi. 

Upitan da li je logično da se traži od roditelja da vakcinišu decu kada imamo situaciju da se ni dovoljan 

broj odraslih nije vakcinisao, dr Kon kaže: "Normalno da je nelogično. Ja samo pitam jednu stvar, da li će 

deca uzrasta od 12 do 18 godina, kada budu imali svoju decu, da li će ih vakcinisati? Da li treba da 

pitamo decu da li hoće da se vakcinišu?", pitao je dr Kon. 

Ističe da deca nemaju dovoljno znanja o tome. 

- Isto tako, tvrdim, da nemaju ni roditelji koji su zaluđeni sa tim - dodao je on i napomenuo da samo 12 

antivakcinalista pokriva 73 posto interneta, oni su uticajni u i to je problem. 



 
 

- Dakle, pod uticajem pojedinaca, zloupotrebom straha i brige roditelja, stvaraju zabunu kod roditelja. 

Vrlo je jasno da roditelj izabrao da dete izloži virusu kada je odlučio da ga ne vakciniše - ponovoio je on. 

"Neće se nešto dramatično promeniti na sledećoj sednici Kriznog štaba" 

Dr Kon kaže da u Srbiji sada imamo dominantan delta soj, dok lambda soj nije još uvek na vidiku, ali 

ističe i da treba biti na oprezu. Ipak, navodi i da nema utisak da će se na sledećoj sednici Kriznog štaba 

nešto dramatično promeniti. 

- Da budem potpuno jasan, odlazak na bilo koji masovni događaj je rizik - smatra Kon, a upitan da li treba 

odmah pooštriti mere, odgovara da nije siguran da će se to dogoditi. 

Što se tiče već zakazanih festivala oni će se, prema njegovim rečima, održati, ali uz pooštrene mere 

ulaska na te događaje. 

- Problem su kontakti gde dolazi do prenošenja, a to je sve ono što oduševljava mlade u ovo doba godine 

- noćni izlasci. Ukidanje toga je krajnje nepopularno i sumnjam da će biti doneto - kaže Kon. 

"Aman ljudi...." 

Odgovarajući na pitanje da li roditelji odbijaju da vakcinišu decu jer kažu da nema dovoljno studija o tim 

vakcinama datim deci, član Kriznog štaba je je rekao da je to čista laž. 

- Aman ljudi, da li neko veruje da ovde postoje neki idioti koji će staviti zdravlje dece iznad drugih stvari - 

podvukao je dr Kon i ponovio, još jednom, da su sve relevantne institucije u Srbiji odobrile upotrebu 

vakcine za decu. 

- Ukoliko se ta deca ne vakcinišu, ostaće im takvo istorijsko sećanje, a to nikako za dalje neće biti dobro - 

zaključio je on. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

"BLIZU SMO 1.000 ZARAŽENIH, OVE DVE MERE POD HITNO UVESTI" Dr Tiodorović nakon naglog rasta 

brojki: Sednica kriznog štaba još nije zakazana! 

Prof. dr Branislav Tiodorović da je ovaj drastični skok broja zaraženih, a za poslednja 24 sata je 921, 

očekivan, da sednica kriznog štaba tim povodom još nije zakazana, ali da smo opasno blizu pooštravanju 

mera. 

- Ovo smo i očekivali, a vrlo je moguće pooštravanje mera tako da se smanje okupljanja, broj ljudi na 

utakmicama, manifestacijama, festivalima, da se ograniči rad noćnih klubova, kafana, ugostitelja. Ali o 

svemu tome odlučuje krizni štab, koji ne činimo samo mi iz medicinskog dela, i čija sednica još nije 

zakazana. Čak 90 odsto zaraženih imaju delta soj, koji se mnogo brzo širi, a ovolikom broju pozitivnih 

nisu doprineli samo povratnici s mora, već i brojne svadbe i veselja, na kojima ima i dosta naših ljudi koji 

rade u inostranstvu. 

Srbija je puna i gastarbajtera i povratnika s odmora iz inostranstva - kaže za Kurir Tiodorović i dodaje da 

je još ranije hitno trebalo početi s rigoroznim kontrolama, koje treba da sprovodi sanitarna inspekcija i 

komunalna milicija, i to da se kontroliše da li se nosi maska u zatvorenom, da li se poštuje obavezno 

rastojanje od 1,5 m do 2m i u zatvorenom i na otvorenom. 

Upitan da li će biti zabranjeni Sabor trubača u Guči, koji počinje u petak i Bir fest, čiji je start 18. avgusta, 

budući da smo na korak od 1.000 zaraženih na dan, Tiodorović kaže: 

- Treba da se u potpunosti pridržavaju protokola, koji su jasni, i neće biti nema problema. A to znači da 

puštaju samo one koji su vakcinisani ili s negativnim PRC ili antigenskim testom, i da stalno kontrolišu 

sprovođenje mera. 



 
 

Prof. Tiodorović ističe da nam je sada potrebna maksimalna pažnji i oprez, ali nikako panika jer 

povećanje broja pozitivnih nije praćeno istim povećanjem brojem hospitalizovanih, budući da u bolnicu 

mora svega 1-2 odsto inficiranih. - Trudimo se i da školska godina normalno počne i svakako će 

normalnije biti u opštinama u kojima je obuhvat vakcinacije veliki, dok sam za to da se tamo gde je rizik 

od zaražavanja veći, odnosno vakcinacija manja, vidi kako je najbolje organizovati nastavu da bude 

bezbedna za đake. Ljudi moraju da shvate da je jedini način da rešimo problem da se pojača vakcinacija 

jer delta soj je, ponavljam, kod 90 odsto inficiranih. 

 


